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INTERPELACJA 
 
 

w sprawie nieuregulowanego stanu dróg publicznych w Poznaniu 
 
 

Ustawodawca od wielu lat podejmuje próby uporządkowania stanu prawnego 
dróg publicznych. Dotychczas próby te nie były jednak w pełni udane, gdyż 
uchwalane przepisy zderzają się z różnymi stanami faktycznymi oraz istnieniem 
różnych uprawnień i praw nabytych. Zagadnienie to nieustannie powraca 
w orzecznictwie sądowym i analizach dopuszczalnej interpretacji obowiązującego 
prawa. Obrazem takich trudności może być wyrok, sygn. akt K 55/05, Trybunału 
Konstytucyjnego z 12 września 2006 r. (Dz. U. nr 167, poz. 1194), w którym – osiem 
lat po wejściu przepisu w życie – stwierdzono konstytucyjność art. 103 ust. 1 i 3 
przepisów wprowadzających ustawy reformujące administrację publiczną, 
przesądzających stan prawny dróg krajowych i wojewódzkich. Dla gmin jednak 
podstawowe znaczenie ma ustęp 2. tego artykułu, decydujący, że dotychczasowe 
drogi gminne oraz lokalne miejskie stają się od 1 stycznia 1999 r. drogami gminnymi. 
Ten przepis miał ostatecznie zakończyć problemy z już istniejącymi drogami – ale tak 
się nie stało. Spory o takie grunty nadal są przedmiotem postępowań 
administracyjnych i cywilnoprawnych. Powyższy stan uniemożliwia realizację wielu 
inwestycji w ww. drogach co bardzo irytuje mieszkańców. W związku z powyższym 
proszę o odpowiedź na poniższe pytania: 

1. Jakie działania podejmuje Miasto w celu uporządkowania stanu prawnego 
dróg publicznych? 

2. Ile dróg publicznych w Poznaniu ma nieuregulowany stan prawny? 
 

Uprzejmie proszę o odpowiedź w formie pisemnej. 
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